

Роль миграционной политики Российской Федерации в административно-правовом регулировании миграционных процессов

Катаева Ольга Владимировна,

профессор кафедры управления и административной деятельности органов внутренних дел

Белгородского юридического института МВД России имени И.Д. Путилина

кандидат юридических наук, доцент

308024, г. Белгород, ул. Горького, д. 71

E-mail: kataeva_70@mail.ru

Статья посвящена исследованию сущности миграционной политики Российской Федерации и значимости ее влияния на административно-правовое регулирование миграционных процессов. Автором с позиций административно-права обосновывается взаимосвязь между существующим мировым миграционным кризисом и отсутствием целенаправленного курса, которым должны следовать государства в области миграционных отношений. Анализируются современные подходы отечественных ученых к определению понятия «миграционная политика», дана авторская формулировка данного феномена, рассмотрены административно-правовые средства и административно-правовые методы ее реализации.

Ключевые слова: миграционные процессы, миграционная деятельность, миграционный кризис, административно-правовая миграционная политика Российской Федерации.

The Role of the Migration Policy of the Russian Federation in the Administrative Law Regulation of Migration Processes

Kataeva Olga V.

Professor of the Department of Management and Administrative Activities of Internal Affairs Agencies

of the Putilin Belgorod Law Institute of the Ministry of the Interior of Russia

PhD (Law), Associate Professor

The article is devoted to the study of the essence of the administrative and legal migration policy of the Russian Federation and the significance of its influence on the regulation of migration processes. From the standpoint of administrative law, the author substantiates the relationship between the existing global migration crisis and the lack of a purposeful course that states should follow in the field of migration relations. The modern approaches of domestic scientists to the definition of the concept of «migration policy», The author's formulation of this phenomenon is given, administrative and legal means and administrative and legal methods of its implementation are considered and analyzed.

Keywords: migration processes, migration activity, migration crisis, administrative and legal migration policy of the Russian Federation.